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Ochotnické divadlení 
Výstava amatérské fotografie
Lampionové průvody
Založení osadního výboru
Promítej i ty: Dál nic

Listopad v Kamenici:

Čtěte uvnitř Zpravodaje

Z představení Jak je důležité míti filipa, hraje Obnovený ochotnický spolek Tyl.



Řešení z minulého čísla:

Stádelský rybník leží na hranici katastru
Štiřína a Křížkového Újezdce. Je to vlastně
nejsevernější část Kamenice. Dostanete se
k němu krásnou procházkou takto: 
od parčíku ve Štiříně po boční hrázi Štiřín-
ského rybníka, kolem štiřínských studánek
(v lese po pravé straně), od kraje lesa po
louce podél remízu (zarostlá bývalá cesta)
na severozápad asi 600m, po cestě budete
míjet zarostlé malé lomy, kde roste několik
krásných starých dubů. 
Jsou tam vedle sebe rybníky dva, jeden
větší a jeden menší. Větší patří společnosti
rybářství Líšno, menší vlastní soukromá
osoba a leží již mimo obec. 
Rybníky jsou hojně zarostlé rákosem, je
zde množství vodního ptactva i jiných živo-
čichů. Opravdu stojí za návštěvu. 

Poznej rybníky v Kamenici
Poznáte tenhle rybníček? Těšíme se na vaše odpovědi na adrese redakce@obeckamenice.cz.

Z obsahu vybíráme:
Podzimní aktivity 
těptínských hasičů

str. 8

Seznamte se: 
Petra Novotná, 
školní logoped

str. 12 - 13

Krajské závody 
v orientačním běhu

str. 17
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Je po volbách, na volební letáky se začíná usazovat prach. Ti
co zvítězili, musí přemýšlet, jak se svým úspěchem co nejlé-
pe naložit, a ti, co tolik neuspěli, mohou analyzovat příčiny.
V Kamenici, tak jako v mnoha obcích, nejde o žádnou „vel-
kou politiku“, a tak nebylo divu, že se mnohá témata objevila
v nějaké podobě současně v programových materiálech všech
kandidátek. Soutěž tedy nebyla o to, zda postavit chodník,
nebo ne, ale spíše jsme soutěžili o důvěru vás, „Kameničáků“,
v naše schopnosti vytýčených cílů dosáhnout. Proto bych chtěl
za tuto projevenou důvěru poděkovat právě za nás, kteří tuto
důvěru dostali. Opravdu si toho velmi vážím.

Jelikož naše kandidátka získala zřetelně nejvíce míst
v obecním zastupitelstvu, znamená to zároveň největší odpo-
vědnost. To, co se bude příští čtyři roky dít v souvislosti
s obecním životem, jde jednoznačně k tíži a snad často i k dob-
ru těch, kteří za obec budou jednat. Nikdo jim to neodpáře.
Připravovali jsme se pečlivě, do obecní politiky přivádíme
mnoho méně známých šikovných lidí, a tak věříme, že nezkla-
meme.

Uvědomuji si, že mé minulé čtyři roky ve funkci starosty
nebyly lemovány jen samými dobrými rozhodnutími.  Snažím
se neopakovat stejné chyby. Proto v následujícím období
chceme, společně s dalšími, vyzkoušet i nové formy spoluprá-

ce. V mnoha oblastech je sice nutné vzdát se ryze amatérské-
ho nadšenectví a postupovat k cíli společně s profesionály na
daný obor. Vážím si toho, když někdo překoná své bariéry
a projeví ochotu dělat něco pro ostatní. Nechat se napsat na
kandidátní listinu pro volby do obecního zastupitelstva není
jednoduché osobní rozhodnutí. Proto jsme po volbách oslovi-
li i zástupce ostatních kandidátek s nabídkou spolupráce v růz-
ných pracovních a tvůrčích skupinách a výsledkem jsou první
pozitivní přísliby.

Máme ve svém okolí mnoho špičkových odborníků,
„fachmanů“, umělců, a pokud mohou a chtějí naší obci
pomoci, je naší povinností se o spolupráci alespoň pokusit.
Současně si dobře uvědomuji, že pro spolupráci nestačí jen
odbornost a ochota, ale spolupracovníci spolu musí mezi
sebou dobře vycházet. Teprve pak se dá vystavět i Babylon-
ská věž.

Za nejtěžší pro příští období pak považuji zvládnout pozi-
tivní komunikaci všemi směry a udržet dobrého ducha v obci.
Pokud si dáme tu práci a budeme důsledně objevovat okolo
sebe více pozitiv než negativ, pak dokážeme s úsměvem zvlád-
nout i ty nejtěžší technické, finanční a organizační problémy.

Pavel Čermák
starosta@obeckamenice.cz

ÚVODNÍK

JAK SE VOLILO V KAMENICI?

Kam bude kráčet Kamenice?

V obci Kamenice bylo evidováno 3.155 občanů - voličů. Ke komunálním volbám se dostavilo
41,77 % voličů.
Volební strana „Pro občany“ s podporou TOP 09 získala 15,19 % hlasů – 2 mandáty.
Volební strana VAL Kamenice 2014 získala 21,53 % hlasů -  3 mandáty.
Volební strana Sdružení nezávislých kandidátů KAM21 získala 63,27 % hlasů - 10 mandátů.

Zvolení zastupitelé pro období 2014 – 2018:

Ing. Pavel Čermák  SNK KAM21 888 hlasů
Mgr. Pavel Mejšner SNK KAM21 848
Mgr. Hana Kudrnáčová SNK KAM21 807
Ing. Petr Valášek SNK KAM21 805
Ing. Tomáš Mojžíšek SNK KAM21 801
Ing. Pavel Zítko SNK KAM21 790
Ing. Nikola Krejčová SNK KAM21 778
Gabriela Hejmová SNK KAM21 752
Bc. Markéta Kopecká, DiS. SNK KAM21 733
Adam Jedlička SNK KAM21 704
MUDr. Lukáš Lörinc VAL Kamenice 2014 322
Ing. Alena Dziadkiewiczová VAL Kamenice 2014 304
Mgr. Lucie Moučková VAL Kamenice 2014 295
Josef Dvořák „Pro občany“ s podporou TOP 09 264
PaedDr. Tomáš Veselý  „Pro občany“ s podporou TOP 09 216

Nově zvoleným i „pokračujícím“ zastupitelům gratulujeme ke zvolení a přejeme jim velkou
dávku životní energie, neutuchající optimismus a efektivní týmovou spolupráci ve prospěch
rozkvětu obce Kamenice. Budeme jim rádi nápomocni. 

za zaměstnance OÚ Jana Havlíčková

Vážení voliči,
máme za sebou volby do místního

zastupitelstva. Děkujeme, že jste při
tak široké paletě možností vložili důvě-
ru i do dvou z našich kandidátů, a pro-
to do nového zastupitelstva zasedne
Josef Dvořák a PaedDr. Tomáš Veselý,
kteří  se za podpory všech svých kole-
gů ze sdružení „Pro Občany“ a místní
organizace TOP 09 budou snažit při-
spět k dobrému fungování naší obce.

Gratulace patří panu starostovi Ing.
Pavlovi Čermákovi k novému mandátu
a poděkování za férovou předvolební
kampaň. Chceme Vám popřát celému
zastupitelstvu hodně štěstí do příštích
let a dostatek moudrosti a jednoty pro
řádné vedení obce. 

Chceme dále poděkovat i panu mís-
tostarostovi Jiřímu Česalovi a všem
aktivním zastupitelům za práci, kterou
za poslední čtyři roky odvedli a která
přispěla k rozvoji celé Kamenice.  

Závěrem bychom rádi zmínili, že
všichni kdo mají chuť se podílet na roz-
hodování o životě v Kamenici, mají
možnost účastnit se zasedání zastupi-
telstva, které je vždy veřejné. 

Za sdružení „Pro Občany“ a TOP 09
Stanislav Kalaš
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� schválila smlouvu o užití databáze ZABAGED® s firmou
GEPRO, s.r.o. bezplatně na dobu určitou tři roky. Jde o digi-
tální topologicko-vektorová data.

� potvrdila rozhodnutí výběrové komise na investiční akci
„Povodňové škody 2013“ - nejnižší nabídku podala firma
AUTUS I., spol. s r.o., Pardubice. 

� schválila smlouvu o zřízení služebnosti  inženýrské sítě mezi
Obcí Kamenice a O2 Czech Republic, a.s.,  Kamenice – Ole-
šovice pozemek st. 56/3 k.ú. Ládví – vklad do katastru nemo-
vitostí.

� schválila na doporučení Komise pro sport a kulturu finanční
příspěvek SK Kamenice na bezpečné hliníkové fotbalové bran-
ky. 

� schválila nákup 6 ks počítačů a 6 ks Microsoft Office od firmy
NetWin CZ, s.r.o.

� schválila žádost J.Č., Kamenice o rozšíření nájezdu ze silnice
III/1052 na pozemek parc. č. st. 101 v k.ú. Těptín za konkrét-
ních podmínek.

� schválila provedení revize ocelové konstrukce stožáru pro
mobilní operátory firmou D&S ENGINEERING, spol. s r.o. 

� schválila žádost VHS Benešov o dočasný pronájem plochy
stožáru k umístění jedné antény o max. velikosti 0,16 m2, kte-
rá bude sloužit pro odečty vodoměrů v okolí v rámci pilotního
projektu.

� schválila vyřazení dlouhodobého hmotného majetku – regist-
rační skříňky a reklamní panel. 

� schválila jako vícepráce umístění topných panelů v souvislosti
s opravou střechy základní školy. Zároveň schvaluje výměnu
střešní krytiny trafostanice u školy firmou Lerson s.r.o, Letohrad.

� schválila vybudování obrubníků a odvodnění v části ulice
Třešňová. 

� schválila přijetí dotace ve výši 200.000 Kč ze Středočeského
Fondu podpory dobrovolných hasičů a složek IZS; Podpora
obnovy techniky, výzbroje a výstroje JSDH na nové dýchací
přístroje.

� potvrzuje rozhodnutí výběrové komise pro veřejnou zakázku
malého rozsahu na stavební práce „Stavba chodníku Všedob-
rovice“ –  vítězná firma Stavební společnost Šlehofer, s.r.o.,
Praha.

� neschválila žádost paní H. S., Těptín o nájemní obecní byt
v Truhlářské 855.

Z jednání rady obce dne 22. září 2014

Z jednání rady obce dne 6. října 2014
� schválila uzavření příkazní smlouvy s VRV, a.s., Praha 5

na poradenství, kontrolu plnění apod. koncesní smlou-
vy s VHS Benešov, s.r.o. do konce roku 2015. Součástí smlou-
vy je také hodinová sazba, která bude uplatněna při vy-
řizování reklamací u dodavatelů vodohospodářské infrastruk-
tury. 

� schválila Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č.07/2012 mezi Obcí
Kamenice a Ing. T. K., Hradec Králové „Chodník Všedobro-
vice - Štiřín – I. etapa“ – doplatek za dokumentaci k územní-
mu rozhodnutí a stavebnímu povolení.

� schválila cenovou nabídku projektové kanceláře „O dům dál –
architekti“ na vypracování návrhů a podkladů na základě
architektonické studie stavebních úprav obecního úřadu.
Návrh zohlední nové architektonické a dispoziční řešení,
dopracování návrhu vnějšího vzhledu všech tří částí komplexu
budov – obecního úřadu, spojovacího krčku a kulturního
domu. 

� schválila na základě návrhu výběrové komise pro veřejnou
zakázku malého rozsahu „Projekt rekonstrukce parčíku ve Šti-
říně“ vítězné sdružení firem: JIB s.r.o. a Jindřicha Bursíka,
Brandýs nad Labem.

� schválila předloženou cenovou nabídku na náhradu vadného
serveru od firmy NetWin CZ, s.r.o. – stávající správcovská fir-
ma počítačové sítě.

� doporučila zaslání 6.500 Kč na účet organizace Junák – svaz
skautů a skautek, středisko Kamenice. Jde o část odměn ne-
uvolněným členům zastupitelstva, kteří se této části vzdali za
období od března 2014 do 10. října 2014 ve prospěch stavby
skautské klubovny. 

� schvaluje uzavření Smlouvy č. 13147786 o poskytnutí podpo-
ry ze SFŽP v rámci OPŽP, prioritní osa 6 – Zlepšování stavu
přírody a krajiny na akci „Rekonstrukce VKP alejí v obci
Kamenice“. 

USTAVUJÍCÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE KAMENICE SE USKUTEČNÍ
V PONDĚLÍ 10. LISTOPADU 2014 OD 19:00 HODIN V KULTURNÍM DOMĚ KAMENICE.

Uzavření nájezdu
na dálnici D1

Dle informace tiskového mluvčího Ředitelství sil-
nic a dálnic bude od pondělí 27. 10. do soboty 15. 11.
2014 uzavřena sjezdová i nájezdová větev na dálnici
D1, exit 15 (Všechromy), ve směru od Brna do Prahy.
Důvodem je oprava havarijního stavu povrchu křižo-
vatky v křižovatkových větvích. Pro cesty do Prahy
po D1 bude možné použít nájezd na exitu 21 (Mirošo-
vice) nebo na exitu 11 (Modletice). -mou-

Bezplatná právní pomoc 
pro občany Kamenice 

Probíhá zkušební projekt základní právní pomoci pro občany Kame-
nice.  Jedenkrát za 14 dní, v liché týdny, vždy ve stře-
du od 14:00 hodin do 16:00 hodin je pro vás k dispo-
zici právnička v zasedací místnosti obecního úřadu.

V limitovaném čase bezplatně poskytne právní
pomoc v nejrůznějších životních situacích. Nej-
bližší termíny:  5.11., 19.11., 3.12.



Nová pravidla společnosti - Mezilidské vztahy
Motto: ,,Už dávno bylo řečeno: ,,Cti otce svého a matku svou!“

Já myslím, že máme k tomu přidat: ,,A měj úctu k duši svého dítě-
te! Pamatuj na generace budoucí!“ (9. kapitola Ideálů humanit-
ních T.G. Masaryka)

Školní rok je v plném proudu a já, jako bývalá učitelka, se
zamýšlím nad úrovní mezilidských vztahů ve společnosti.
A zrovna škola, a hlavně osobnost učitele, má velký vliv na utvá-
ření dobrých mezilidských vztahů ve třídě, v kolektivu dětí. Uči-
tel má širokou škálu působnosti na rozvíjení pozitivních vztahů
mezi žáky navzájem, na vztah učitel (dospělý) a žák a dále na
vztah dětí k dospělým ve škole např. k personálu zajišťujícímu
chod školy i na vztahy dětí a rodičů. Pokud se na rozvoj vztahů
pozitivně působí po celou školní docházku, do světa dospělých
odchází mladí lidé s dobrým základem pro život v lidské společ-
nosti.

Je zapotřebí, aby učitelé byli bezpodmínečně duševně zdravé
osobnosti, protože jenom takový učitel dokáže rozvíjet mezi žáky
zdravé mezilidské vztahy. Protože zdravé mezilidské vztahy chrá-
ní člověka před duševními problémy a následně duševními one-
mocněními. 

Učitel má tedy poslání chránit a léčit lidské duše dětí a jejich
rodičů. Učitelův OQ by měl být vyvážený, tzn. IQ + EQ + SQ by
mělo být v rovnováze. Proto by také učitel měl dbát na svoji
duševní hygienu. 

Bohužel v současné společnosti se stále zdůrazňuje IQ a EQ
a SQ se opomíjejí a této představě jsou stále poplatné osnovy ve
státním školství. Osnovy obsahují předměty rozvíjející IQ a před-
měty, které by rozvíjely EQ a SQ, chybí. Ale to už je téma na dal-
ší článek nebo delší diskuzi. 

Mgr. Milada Beličková

Rezignovat a pár let to vydržet?
(reakce na rozhovor s ředitelkou MŠ Kamenice, uveřejněný v říjnovém

Zpravodaji)
Rády bychom poděkovali redaktorce L. Moučkové, že si pro

říjnové vydání vybrala ředitelku kamenické MŠ a otevřela tak
prostor pro možnou diskusi o naší mateřince. Myslíme si, že
odpovědi paní ředitelky byly velmi obecné a vyznívaly spíše jako
slogany z reklamních letáků. Nebylo to nutné a zbytečně se tak
zakrýval opravdový běh života ve školce. 

Kamenice je mladá obec a žije zde mnoho rodin s dětmi. MŠ je
proto pro ně velmi důležité místo. Bohužel, ta kamenická je oby-
čejná školka, která mnohým z nás připomíná školky, kterými
jsme jako děti prošli. Snad kromě vybavenosti tříd např. interak-
tivní tabulí. I když se musíme přiznat, že její potřeba ve školce je
dle nás nedůležitá. Obrazovek a pohyblivých obrázků mají
a budou mít děti kolem sebe ještě dost. 

A proč své děti děti do kamenické MŠ vlastně dáváme? Pro-
tože je spádová a školné je pro naše kapsy snesitelné, protože je
blízko a nejpravděpodobněji se tu potkají budoucí spolužáci.
Obáváme se, že tu chybí jeden velmi důležitý důvod, že by to
byla školka něčím výjimečná, něčím obzvláště pro děti přínos-
ná či výrazně vstřícná k potřebám rodičů. Zaběhnuté stereotypy
zde běží už po mnoho let a možná by stálo za to se nad nimi
zamyslet a pokusit se vytvořit novou tvář naší školky. Zkusme
to!

Zkusme ji požádat, ať se víc zapojí do místního života. Zkusme
ji poprosit, ať vyjde zpoza plotu školní zahrady ven. Do kamenic-
ké krajiny. Není potřeba vozit děti autobusem dívat se na koně či
vozit koníky na školní zahradu. Koní máme v blízkém okolí dost.
Není třeba vozit děti do Čapího hnízda. Stačí procházka ke stru-

hařovskému rybníku či na Bílou
skálu. Opravdu uvidíte spousty
zvířátek! Není třeba zvát do škol-
ky vysloužilé kabaretiéry a zpě-
váky. Co třeba nechat děti hrát
vlastní divadlo! Vědí děti, že v okolí jsou i jiné školky? Nešlo by
s nimi navázat kontakt, navštívit se, vyměnit si nápady a ukázat
dětem, že školky mohou vypadat jinak? Co děti seznámit s míst-
ní knihovnou? Co naučit děti rozpoznávat stromy na zahradě
školky, namísto snahy o jejich vykácení, které bylo požadováno
ve zpravodaji v loňském roce a které příliš nesvědčí o proklamo-
vaném ekologickém chování. Proč mít plány svázané jen s finan-
cemi? Na co dokupovat nové atrakce na zahradu, když se nevyu-
žívají ani všechny stávající? 

Paní ředitelka zmiňuje nabídku kroužků. Budeme s ní polemi-
zovat. Placené kroužky by podle nás neměly být provozovány
v rámci dopoledního času či času těsně po obědě. Vzniká tím
nerovný přístup ke vzdělávání. Navíc tyto kroužky zahrnují akti-
vity, jako jsou logopedické říkanky, hraní na hudební nástroj,
výroba předmětů z keramické hlíny či tanečky, které, domnívá-
me se, můžou být plynulou součástí denního programu dětí.
Jsme přesvědčeny o kvalitách našich paní učitelek, které by toto
vše s dětmi jistě zvládly. Kroužky by měly sloužit pouze jako
zpestření pro děti, které jsou ve školce do pozdních odpoledních
hodin.

Jsou to jen nápady. Těch mají paní učitelky určitě také mno-
ho. Zřejmě ale chybí nějaký společný školkový duch, vůle pro
začlenění nápadů do života školky, nějaká radostná idea, větší
spojení s námi rodiči a se životem v obci. Máte jednu výhodu,
která může být bohužel i nevýhodou. Nemusíte se obávat
o naplnění školky a zažívat tvrdý konkurenční boj, který dobře
znají ty soukromé. Ale zkuste si to alespoň představit! Zkuste
se k nám, prosíme, chovat jako k sobě rovným, oslovovat nás
našimi příjmeními a naslouchat nám. Vytvořme tým! Jsme na
jedné lodi, staráme se společně o to nejcennější, co všichni
v životě máme. O děti. za diskutující maminky: 

M. Bažata, P. Urbanová, R.Černá, M. Bláhová, I. Štindlová,
A.Víšková, M. Kalousová, P. Fendrychová, J. Štěpánová

a mnohé další

Volby!
Pravidelně se účastním každých voleb. Ovšem ty poslední mne

odradily, i když jsem přišel. Zavinil to leták, kde je použit výrok
z filmu Marečku, podejte mi pero, který uráží podnik Strojmetal
a žene generálního ředitele s hliníkárnou směrem na Humpolec.
Tlačí ho pan starosta. To bych celkem přešel, ale urážky, které
tento leták obsahuje, jsou opravdu nechutné. Autor tohoto díla si
ani neuvědomuje, že hlavně ublížil současnému starostovi.
Pohybuji se mezi hodně lidmi a všichni to berou velmi záporně.
Pan starosta dopadl dobře a bez tohoto letáku by dopadl ještě
lépe. Chtěl bych hlavně upozornit občany, kteří zde nebydlí
dlouho, že Strojmetal patří mezi špičku v našem státě. Vyrábí se
hlavně do ciziny s velkou spokojeností. Zaměstnanci zde pracu-
jí v naprosté čistotě, jede se na tři směny, mají nejkvalitnější šat-
ny a umývárny, obědy, večeře a noční platí okolo 30 Kč a mohou
si vybrat z několika druhů. Manželka má možnost kupovat si jíd-
lo domů a za jeho kvalitu kuchařkám třikrát sláva. Kdo jede smě-
rem na Týnec, zjistí, že se zde dělá i v sobotu a neděli. Poradil
bych vám, novějším: stoupněte si na spodní hráz dolejšího ryb-
níku a uvidíte začátek něčeho hezkého z tohoto podniku. Pak ale
otočte hlavu o 90 stupňů a spatříte zámek v hrozném stavu. Do
tohoto zámku jsem chodil do školy a zde byl pořádek. Byla to
vizitka obce. Tam by byla vhodná kritika a važte si moderního
Strojmetalu. P. Vránek

5

11 2014

Z redakční pošty 
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Vzpomínky na minulost ve všedobrovické hasičárně
Všedobrovická hasičárna se 17.10.2014 v podvečerních hodinách

po skončení deskových her zaplnila nejen pamětníky z našich dvou
osad, ale i mladšími sousedy, z nichž někteří přišli i s dětmi. Osadní
výbor totiž pořádal přátelské posezení pod názvem Jak se u nás žilo.
Uvítali jsme také přespolní návštěvníky, které již můžeme považovat
za pravidelné hosty našich akcí. 

O úvodní slovo jsme požádali paní Vlastu Hartvichovou, které se
již během několika let podařilo shromáždit úctyhodný obrazový
materiál, ale i osobní vzpomínky obyvatel z různých osad dnešní
Kamenice. Pro nás si připravila výběr, který se týkal zejména Vše-
dobrovic a Štiřína. Její výklad jsme vyslechli všichni se zájmem –
pro některé to bylo připomenutí starých časů, pro jiné nové infor-
mace. Po malém komentovaném promítání paní Hartvichové násle-
dovala živá debata. Začalo se vzpomínat, kolovaly přinesené foto-
grafie, vytvořily se malé debatní kroužky. Probírala se v nich histo-
rie starší i novější – od kočího arcivévody Ferdinanda d’Este až po
každoroční májový úklid zaměstnankyň Drupolu ve štiřínském par-
číku. 

Nikomu nevadilo, že studený komín trochu „okořenil“ vzduch kou-
řem z kamen. Brzy ostatně v hasičárně zavoněl podzimní punč s plát-
ky jablíček a začala ochutnávka přinesených jablečných moučníků.
Sešlo se nám na stole sedm druhů!  Ani jsme nestačili vytvořit odbor-
nou porotu pro volbu toho nejlepšího z nich...

Novou historii hasičské zbrojnice ve Všedobrovicích píšeme už
celý rok. Ani se nechce věřit, že 12.října uplynul právě rok od jejího
znovuotevření. Hasičárna začíná být pojem a má již svůj stálý okruh
návštěvníků. Jsme rádi, že tentokrát do ní našli cestu i další z míst-
ních starousedlíků a poodhalili těm, kteří zde nebydlí dlouho, kousí-
ček ze svých vzpomínek. Velice děkujeme, byl to opravdu příjemný
večer. Doufáme, že se nám podaří na něj brzy navázat.

Michaela Valentová

Těptín Vás srdečně zve ke kapličce 
na vánoční setkání – trhy, 
dne 20.12. 
od 11 hod do 18 hod.

Uvítáme trhovce, kteří mají zájem se trhů
zúčastnit. Informace Vám rádi poskytneme na
pavlina.teptin@seznam.cz

Pavlína Hamouzová
Osadní výbor Těptín

Srdečně zveme na
lampionový průvod v Těptíně,
který se uskuteční v pátek 7. listopadu.

Sraz před prodejnou v 16 hodin.

Komunitní centrum při ZŠ Kamenice a zámek Štiřín 
Vás srdečně zvou na 

Lampiónový průvod na zámku Štiřín
v sobotu 8. listopadu 2014, od 17 hodin

Přijďte za každého počasí!
Za děti v průběhu akce zodpovídají rodiče. 

Vstupné dobrovolné.
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� Při silniční kontrole dne 27. 9. 2014 byla u 32letého řidiče zjiště-
na přítomnost návykové látky. Vzhledem k tomu, že se řidič
odmítl podrobit lékařskému vyšetření, hrozí mu od správního
orgánu pokuta ve výši 25.000 - 50.000 Kč a současně zákaz čin-
nosti od jednoho do dvou let. 

� Během noci z 1. na 2. října 2014 došlo k odcizení dodávkového
vozidla VW, které bylo zaparkováno v ulici Sídliště II. 

�V průběhu noci z 2. na 3. října 2014 došlo k odcizení přívěsného
vozíku, který byl zaparkován v ulici Sídliště I. 

� Dne 24. října 2014 krátce po poledni bylo při silniční kontrole
vozidla v ulici Jednosměrná zjištěno, že 50letý řidič má soudem
uložen zákaz řízení všech vozidel. Následovalo sdělení podezře-
ní z přečinu maření výkonu úředního rozhodnutí a nyní již čeká
na rozhodnutí soudu.
Připomínám telefonní čísla na policejní služebnu na Nové Hos-

podě: 725 961 501, nebo 947 881 740. npor. Josef Schůt

VÁŠ NOVÝ OSADNÍ VÝBOR
LÁDVÍ,
VALNOVKA,
LÁDEVES,
KUKLÍK

POZVÁNKA

VEŘEJNÁ  SCHŮZE  K ZALOŽENÍ  
OSADNÍHO  VÝBORU

KDY: 21. 11. 2014 OD 18:30 hod.
KDE: V RESTAURACI NA VLKOVÉ

„LÁDEVÁCI SOBĚ“

– SPOLEČNÝ HLAS NA ZASTUPITELSTVU OBCE
– ČERPÁNÍ Z ROZPOČTU OBCE NA ROZVOJ NAŠÍ

OSADY
– BEZPEČNOST PRO CHODCE: CHODNÍKY, OPRAVY

CEST, PŘECHODY, VEŘEJNÉ OSVĚTLENÍ
– ROZŠÍŘENÍ SLUŽEB NEJEN PRO RODIČE S DĚTMI

A SENIORY – monitoring potřeb pro seniory a rodiny
s dětmi

– PODPORA PODNIKÁNÍ V NAŠÍ OSADĚ – bezplatná
reklama na našem osadním webu, vytvoření seznamu
firem v osadě pro potřeby informačního centra

– SPOLEČNÁ SETKÁNÍ - TRADIČNÍ, KULTURNÍ
A SPORTOVNÍ 
PODPOŘTE NAŠI SNAHU, PŘIPOJTE SE K NÁM

A PŘINESTE PODNĚTY K ŘEŠENÍ. JE SPRÁVNÉ SE
AKTIVNĚ ZAJÍMAT O MÍSTO, KDE BYDLÍTE.

TĚŠÍME SE NA SETKÁNÍ S VÁMI!

ZA INICIATIVU VZNIKU OSADNÍHO VÝBORU přípravný
výbor: Marie Hajdušková, Ladislava Dudková, Miroslav
Světlík, Michaela Slámová, Veronika Forejtová, Nikola
Krejčová
Akce na listopad, prosinec – lampionový průvod
/22.11./, Mikulášská /6.12./, předvánoční veřejné čtení.

Milí sousedé,
také se Vám na Ládví, Valnovce, Ládevsi a Kuklíku

hezky žije, ale chybí Vám společná setkání? Pojďme
obnovit tradiční a založit nové akce pro děti i dospělé
typu posvícení, drakiáda, Milulášská, adventní trhy,
novoroční přípitek, Velikonoce, letní ohně, brigády, spor-
tovní klání aj.

Kromě společenských událostí je především třeba
táhnout za jeden provaz a být slyšet na zastupitelstvu
obce. Co Vám v naší osadě chybí? Prostřednictvím
zástupců osadního výboru se nám bude jistě lépe
komunikovat s vedením obce v oblasti rozvoje infra-
struktury a potřebných služeb pro občany naší osady.

Za iniciativu vzniku osadního výboru přípravný výbor:
Marie Hajdušková, Ladislava Dudková, Miroslav Světlík,
Michaela Slámová, Veronika Forejtová, Nikola Krejčová.

LAMPIONOVÝ PRŮVOD
Přípravný osadní výbor Ládví Vás srdečně zve

na Lampionový průvod na rozhlednu Ládví.
Dne 22. 11. 2014, začátek akce v 16.00 hod.

u Restaurace Na Vlkové.

Přijďte za jakéhokoliv počasí. 
S sebou dobrou náladu a lampion.
(Za děti v průběhu akce 
zodpovídají rodiče).

Policie informuje
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Podzimní aktivity hasičů z Těptína
Po prázdninových, na aktivitu trochu volnějších, měsících se

těptínští hasiči opět pustili do akce. A že jich na měsíce září
a říjen neměli naplánováno málo.

Na sobotní den 13. září se Jednotka sboru dobrovolných hasičů
Kamenice-Těptín přihlásila na tradiční soutěž „Za tři rohy“, kterou
pořádají hasiči z Mukařova. Letošní ročník byl zároveň pojat jako
odborná příprava jednotky a na jednotlivých stanovištích se procvi-
čovala některá z témat odborné přípravy jednotek pro letošní rok,
které vyhlašuje Generální ředitelství hasičského záchranného sboru.
Členové jednotky tak museli například ošetřovat úraz elektrickým
proudem, včetně transportu zraněného, trénovali různé způsoby
komunikace v jednotce, cvičili se v lanové technice, základech jiště-
ní a sebezáchraně hasiče. Soutěžní disciplínou přímo u mukařovské
hasičské zbrojnice bylo čerpání
vody ze sklepa, kdy si hasiči měli
natrénovat zásahy při povodních
nejen prakticky, ale součástí byl
i vědomostní test. A právě v této
jediné soutěžní disciplíně obsadila
naše jednotka krásné třetí místo
z dvanácti dalších týmů, které se
soutěže účastnili. Jako bonus byla
pořadateli připravena ukázka vstu-
pu do obydlí a jiných uzavřených
prostor, kterou provedli profesio-
nální hasiči ze stanice Říčany
u Prahy.

Na úterní dopoledne 30. září
měli členové jednotky SDHO
Kamenice-Těptín v rámci své pre-
ventivně výchovné činnosti naplá-
nováno setkání s dětmi z mateřské
školy v Kamenici. Během několi-
ka dopoledních hodin byla pro děti
připravena stanoviště, kde se zába-
vnou formou naučily spoustu
nových věcí - například, jak má
být hasič správně ustrojen, na kte-
ré nebezpečné předměty se
v domácnosti nesmí sahat, naučily
se spojovat hadice a dostalo se jim
i fyzického tréninku na překážko-
vé dráze. Po splnění všech úkolů si
děti mohly zblízka prohlédnout
a osahat hasičskou techniku a byla
dětem předvedena ukázka práce
s vyprošťovacím zařízením na
havarovaném automobilu. V závě-
ru samozřejmě nemohla chybět
příležitost zastříkat si z natažené-
ho proudu. Za výborné chování
dětí i paní učitelek byly od nás všichni odměněni drobnými dárky
s preventivně výchovnou tématikou.

I v měsíci říjnu si těptínští hasiči udělali čas na návštěvu dětí
v mateřské školce. Tentokrát to bylo 9. října v mateřské škole na
Želivci. Kromě zábavných soutěžních disciplín, které si vyzkoušely
i děti z kamenické školky, jim členové jednotky předvedli, jak vypa-
dá skutečný zásah u hořícího domečku, a opět jim ukázali i vypro-
šťovací techniku na starém automobilu. Ani tentokrát nechyběla pro-
hlídka hasičské techniky a nakonec i drobné dárky s preventivně
výchovnou tématikou pro každou třídu.

V sobotu 11. 10. 2014 vybraní členové jednotky sboru dobrovol-
ných hasičů Kamenice-Těptín vyrazili s technikou CAS K 25 LIAZ
101 a RZA Land Rover Defender na osmý ročník hasičsko-záchra-

nářského cvičení, pořádaného SDH Přestavlky u Čerčan. Toto cviče-
ní má několikaletou tradici a patří k těm nejnáročnějším, jak po
fyzické, tak i psychické stránce. Jeho zajímavost spočívá i v tom, že
zásahy na jednotlivých stanovištích probíhají ve večerních a nočních
hodinách. Samotnému cvičení předchází několikahodinové školení,
kde se členové šestnácti zúčastněných sborů ve družstvech 5+1 nau-
čili základní neodkladnou resuscitaci, vyprošťování osob, metodu
START, což je metoda třídění zraněných například u hromadných
dopravních nehod, a radiokomunikaci. Po školení a krátké přestávce
vyrazily všechny posádky na jednotlivá stanoviště. Letošní rok jich
bylo deset, z nichž dvě stanoviště byla zaměřena na vzájemnou spo-
lupráci více jednotek i dalších složek integrovaného záchranného
systému. Jednalo se o hromadnou dopravní nehodu dvou mikrobusů
a jednoho osobního automobilu (kde byla použita metoda START)

a velký požár budovy - squatu.
U těchto dvou zásahů bylo třeba
součinnosti 4 jednotek SDH
a záchranné služby. Protože se
organizátoři snaží o navození velmi
reálných situací, tak u dopravní
nehody je zapotřebí i značné psy-
chické odolnosti, protože figuranti
jsou velmi přesvědčiví herci (agre-
sivita, hysterie, bolest při zranění)
a jejich zranění jsou opravdu rea-
listicky namaskovaná. Dalších osm
stanovišť je již menšího rozsahu
a účastní se vždy jenom jedna jed-
notka. V letošním ročníku na sou-
těžící čekaly následující úkoly:
ošetření vybraného zranění, vyhle-
dávání osob ve spolupráci s kyno-
logy, nález nebezpečné látky,
vyhledání požáru (požár kontejne-
ru), polygon, malý požár budovy,
požár porostu (požární útok),
a menší dopravní nehoda. Na všech
stanovištích jsou přítomni rozhod-
čí, kteří kontrolují správné postupy
a udělují případné trestné body. Na
závěr jsou všechny trestné body
sečteny a je vyhodnocena soutěž,
což už probíhá v brzkých ranních
hodinách druhého dne. Letošní roč-
ník byl pro naši jednotku velmi
úspěšný. Ačkoliv se tohoto cvičení
zúčastnila poprvé, tak JSDHO
Kamenice-Těptín obsadila krásné
druhé místo ze šestnácti zúčastně-
ných sborů a zhodnotila tím dlouhé
roky tvrdé hasičské práce a důstoj-
ně reprezentovala obec Kamenici.

Trochu za neúspěch považujeme téměř nulový zájem o nábor dětí
ve věku 6-10 let pro kroužek mladých hasičů. Je škoda, že se v Těp-
tíně nenajde další generace hasičů, která by pokračovala v tak úspěš-
né historii těptínského sboru a výjezdové jednotky.

V následujících měsících mají hasiči z Těptína v plánu několik
odborných školení – například školení na obsluhu motorových pil
nebo zdravotní školení, které je „šité přímo na míru“ naší jednot-
ce. Zároveň bude v nejbližších dnech probíhat zateplení budovy
hasičské zbrojnice, které je financováno z obdržené dotace. Jsme
velmi rádi, že se obec i nadále stará o důstojné zázemí obecní
výjezdové jednotky a neustále investuje do budov, které jsou sou-
částí majetku obce. Nicméně ani stavební úpravy neohrozí připra-
venost a akceschopnost jednotky při případných zásazích na úze-
mí obce. -sdh-
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Dokážou Vaši potomci udělat kotoul?
Motto: Začátkem září mi,

jakožto předsedovi SK Kame-
nice, zavolala zástupkyně ředi-
telky ZŠ Kamenice a povídá:
„Tak si vyber, buď budou ve
čtvrtek trénovat gymnastky,
nebo fotbalisti, ve velké těloc-
vičně máme převis…““

Začnu zeširoka. Víte, že 100 Kč vložených u nás do sportu ušetří
242 Kč nákladů na léčení chorob zapříčiněných nedostatkem zdraví
prospěšných pohybových aktivit? Že podle posledních výzkumů má
nedostatek zdravého pohybu 42% obyvatel naší republiky a 60%
obyvatel má nadváhu?  Je prokázáno, že fyzická kondice našeho
národa se za posledních 25 let výrazně zhoršila, což se negativně
projevuje ve vzrůstajících nákladech na zdravotní péči i v nedosta-
tečné produktivitě české ekonomiky. Této tristní situace si je vědoma
i současná vláda a slibuje nápravu. Ministr školství, mládeže a tělo-
výchovy M. Chládek mimo jiné prosazuje i projekt třetí hodiny těles-
né výchovy týdně ve školách (zdroj viz veřejná rozprava k návrhu
zákona o podpoře sportu.)

A dostávám se k jádru problému. Pro třetí hodinu tělesné výchovy
je třeba mít kapacitu -pedagogickou, prostorovou a časovou.  Zajiš-
tění této kapacity je v kompetenci obcí. Základní škola v Kamenici
má jednu běžnou školní tělocvičnu a tzv. malou tělocvičnu (150 m2),
která kdysi vznikla nouzově oddělením od prostoru kuchyně. Pro dvě
třídy v každém ročníku devítileté školy to bylo uspokojivé řešení.
V současné době však jsou obě tělocvičny během školního roku plně
využity od rána do večera a ve velké tělocvičně chybí hodiny pro
veřejnost již léta. 

Vzhledem k nárůstu počtu obyvatel Kamenice je již dlouho zřej-
mé, že budeme potřebovat v každém ročníku ZŠ 3 třídy, pokud
bychom nepřikročili k nepopulárnímu dvousměnnému vyučování či
k odmítání dětí ze spádových obcí.

Zvýšení počtu žáků o jednu třetinu logicky vyžaduje zvýšit o jed-
nu třetinu kapacitu nejen tříd, šaten, sociálek, kuchyně a jídelny, ale
i příjezdových komunikací a tělocvičen.  Pro 27 tříd bude potřeba při
2 hodinách tělocviku týdně 54 hodin, při 3 hodinách 81 nedělených
hodin. Pro 2. stupeň je však běžné hodiny tělocviku dělit na dívky
a chlapce, čímž se dostáváme na minimálních 78 h nebo na optimál-
ních 117 h týdně, tedy denně bude třeba odučit průměrně minimálně
15 nebo lépe 23 hodin tělesné výchovy! Kde?

Dnes již bývalé zastupitelstvo udělalo v minulém volebním obdo-
bí pouze jedno opravdu důležité rozhodnutí – na červnovém zasedá-
ní schválilo podání žádosti o dotaci na investici - dostavbu školy ve
výši 46 mil. Kč. 

Jako jediný ze zastupitelů jsem hlasoval proti připravovanému
projektu dostavby školy. Ptáte se proč?

Protože místo již kdysi zastupitelstvem obce schváleného záměru
umístit v nástavbě dalšího patra velkou tělocvičnu je podle zpraco-
vané studie v tomto patře projektováno šest nových tříd. Chápu, že
třídy mají přednost. A tělocvična? Má být pouze přesunuta o patro
výše se zachováním současného půdorysu 150 m2! Považujete 5m2
na dítě za dostatečné? 

V areálu školy přitom není lepší prostor pro tělocvičný sál nebo
i dva, propojené a přitom oddělené, než nad kuchyní (18 x 19.3 m)
a nad jídelnou (33 x 22.8 m). Tento jedinečný prostor (přes 1000 m2)
má být navždy zabrán dalšími třídami, které by bylo možné postavit
v přístavbě s menšími nároky na zastavěnou plochu a nejspíše i lev-
něji. Zpracovávaný projekt považuji za nevhodný i z technologických
hledisek, kvůli složitosti vedení inženýrských sítí, většímu přitížení

spodních pater nástavbou s příčkami, nevýhodám ploché střechy
a citlivosti hranaté nástavby na boční vítr.

Kapacita jedné a půl tělocvičny nebude po navýšení počtu tříd sta-
čit ani pro 2 hodiny povinné tělesné výchovy týdně. Kde tedy budou
cvičit školní děti a trénovat sportovní oddíly? Představu, že by škol-
ní děti docházely na tělocvik do sportovního areálu U dvora, do spor-
tovní haly, (kterou se snad někdy v budoucnu podaří postavit), pova-
žuji za zcela chybnou, a to z důvodů časových, organizačních, bez-
pečnostních a ekonomických.

Do obecní „politiky“ jsem vstoupil před 12 lety s cílem prosadit
v nástavbě nad školní jídelnou velkou víceúčelovou tělocvičnu, hod-
nou 21. století. V tomto prostoru by bylo dostatek místa pro efektiv-
ní výuku školní tělesné výchovy i pro sportovní kluby.  Současná vel-
ká tělocvična by sloužila pouze pro míčové hry a nové dva sály by
byly zařízeny pro gymnastiku, taneční kroužky, judo a jiné úpolové
sporty, stolní tenis, atletickou přípravu, zdravotní a kondiční cvičení
a další nemíčové sporty. Cvičební plochy a nářadí by nebylo třeba
pro každou hodinu připravovat a poté uklízet. Školní tělocviky by se
staly rozmanitějšími a děti by ke sportu získaly lepší vztah.

Díky gymnastice jsem měl možnost prohlédnout si řadu školních
tělocvičen v Německu, Holandsku, Rakousku, Dánsku, Švédsku,
Portugalsku, Švýcarsku a USA. V těchto státech má snad v každé
sebemenší vsi základní škola aspoň 2 tělocvičny, jednu na míčové
hry, druhou na gymnastické sporty. Tamní vlády a radnice jsou si
zřejmě vědomy, že ve zdravém těle dlí zdravý duch a že gymnastic-
ká průprava je základem všech sportů. I u nás jsou základní školy,
kde mají i 4 tělocvičny, nejbližší je např. ZŠ Campanus v Praze 4,
která je kapacitně srovnatelná s naší školou. Tak proč ne v Kameni-
ci? Jen kvůli tomu, že máme pro školu o něco stísněnější pozemek?

ZŠ Kamenice je obecní škola. Jak bude vypadat její budoucnost,
není tedy jen věcí školy, ale věcí obce - tedy nás všech. Proto jsem
zklamán, že ani zadání projektu ani vyhotovená studie nebyly (kvůli
krátkému termínu pro podání žádosti o dotaci) projednány se širokou
veřejností, dokonce ani ve Stavební komisi obce nebo v Komisi pro
sport a kulturu, ač jsem o to osobně usiloval. Jde přece o výchovu
dalších generací, tedy o mnohem důležitější věc, než jsou napří-
klad veřejnosti již mnohokrát předkládané vize o budoucí podobě
náměstí ve středu obce, na které obec nechala zpracovat již několik
architektonických studií. Považoval bych za fair-play, aby i pro
dostavbu školy obec nechala zpracovat více alternativních studií, ve
kterých se na tělesnou výchovu a sport nezapomene!

Zajímá mne názor veřejnosti i nového zastupitelstva obce. Jste pro
rozšíření školy? Souhlasíte se záměrem zachovat v ZŠ pouze sou-
časnou plochu tělocvičen? Existuje lepší řešení? Pište mi, prosím, na
adresu pavel.zitko.kam@gmail.com.

Pavel Zítko, zastupitel
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O HVĚZDÁCH A SOUHVĚZDÍCH
Pak Pro malé školáky vydalo nakladatelství Frag-

ment knihu Jany EISLEROVÉ JAK SOUHVĚZDÍ
DOSTALA SVÁ
JMÉNA. Krása noční
oblohy fascinovala lid-
stvo od nepaměti.
Mocné bohy, statečné
hrdiny a bájná zvířata,
o kterých si lidé mezi
sebou vyprávěli, proto
přenesli i na nebe
a pojmenovali po nich
hvězdy a souhvězdí.
Seznamte se i vy s pra-
starými příběhy lásky
a nenávisti, hrdinství
i zbabělosti a přečtěte
si, jak souhvězdí
dostala svá jména. Báje a pověsti jsou převyprávěny
tak, aby jim porozuměly i malé děti. Jak se dostali na
oblohu Perseus, Andromeda nebo Kassiopeia? Proč
se nejznámější souhvězdí jmenuje Velký vůz? Jak
vypadá na nebi vaše znamení zvěrokruhu?

JEŠTĚ JEDNA KNIHA PRO MLADÉ ČTENÁ-
ŘE 

Tahle je určena dětem, které si už knížky dove-
dou přečíst samy. Napsala ji Sandra VEBROVÁ
a jmenuje se DUCHÁČKOVIC RODINA ANEB
STRAŠIDLA MEZI NÁMI. Seznamte se
s Ducháčkovými! Tatínek Mlživoj, maminka Blan-
ka a jejich tři nepo-
sední potomci, jsou
milá strašidla, kte-
rých se rozhodně
nemusíte bát. Lidí se
sice trošku straní, ale
když na to přijde,
rádi jim v mnohém
pomohou. Zvědaví
duchové Simon, Olí-
vie a Bubi jsou samá
lumpárna, samý stra-
šidelný nápad, takže
o dobrodružství
a zábavu nebude
nouze. Jaké to bylo,
když na Simona přišla další puberta a začal řádit
jako utržený ze řetězu? Jak to dopadlo, když si sou-
rozenci Ducháčkovi vzali do parády strašidelný
dům, který sliboval děsivé zážitky, ale byl spíš
k smíchu a nikdo do něj nechodil? Co to udělá
s televizí, když se na anténě začne houpat rozpusti-
lý duch? Nechte se pozvat do tajemného světa
duchů, nuda tam rozhodně nebude!

Bohumila Roubíčková  
knihovnice z Kamenice 

PŮJČOVNÍ DOBA:
Pondělí 8 – 12 13 – 16 hod.
Úterý 12 – 16 hod.
Čtvrtek 8 – 12 13 – 18 hod 
Tel.: 323 671 048, 
e-mail: knihovna.kamenice@tiscali.cz

Novinky z knihovny

11 2014

11

Kulturní centrum a Obec Kamenice
Vás srdečně zvou na

V KD Kamenice

Od 9 do 16 hodin
Prodej keramiky, skla i broušeného, svíček, hraček, proutěného zboží,

vánočních ozdob, cukroví, kosmetiky, bižuterie, knih, miniatur, suchých
vazeb a jiného vánočního zboží.

Před kulturním domem prodej zabijačkových výrobků z kterého výtěžek
půjde na dobročinné účely.

Občerstvení po celý den je zajištěno – grilování, domácí klobásy, pivo,
grog a další speciality.
Doprovodný program:

Od 10.00 – „PEKELNÁ  VESELKA“ mikulášský pořad pro děti  
12.30  – vystoupení flétnového souboru FLAUTI  PICCOLLI

a pěveckého souboru 
pod vedením Zuzany Štichové

16:00 – rozsvěcení vánočního stromku
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seznamte se …

U logopedie je důležité

cvičit každý den
Paní Novotná, obecně se říká, že děti mluví hůř než dřív. Jak

to vidíte Vy jako odborník?
Je to tak. Výskyt řečových vad, takzvaných dyslálií, je skutečně

četnější. A nejen to. Děti mají daleko chudší slovní zásobu, protože
vnímají velkou spoustu věcí pasivně. Přispívá k tomu televize, počí-
tač, iPad, iPhone a další elektronické vymoženosti, u kterých děti
nepotřebují aktivně komunikovat. 

Dokonce jsem slyšela názor od jedné paní učitelky, že děti
místo aby na sebe mluvily, vydávají občas jen takové vzkřeky
nebo výkřiky a vystačí si s tím.

A divíte se? Nedávno se můj dvanáctiletý syn díval na něco v tele-
vizi, běhaly tam nějaké malované příšery, dělaly vzkřeky, vykřikova-
ly nesrozumitelná hesla. U něho už to není tak velký problém, ale
u předškolních dětí je strašně důležité dávat právě na tohle
pozor.Televize je sled zrakových i sluchových vjemů rychle za sebou
jdoucích. A to malým dětem v těch jejich hlavičkách dělá takový
galimatyáš, že se pak nemůžeme divit, že se nám šíří koktavost, neu-
rózy a nejrůznější dysfunkce. 

Slyšela jsem, že i nárůst případů epilepsie je důsledkem pří-
lišného sledování televize a obrazovky počítače, protože mozek
při tom neustále zpracovává mihotavý obraz. 

Ano, vždyť mozek je vlastně také takový počítač. A těch poruch je
čím dál víc a lidi se strašně diví, proč je najednou tolik dysgrafiků,
dyskalkuliků, dyslektiků, dysortografiků, proč všichni šišlají, kokta-
jí a neumějí mluvit. Je to výchovou od nejútlejšího dětství.Teď se
často už dvouleté dítě posadí před obrazovku, aby maminka měla
chvilku klid a mohla třeba uvařit večeři. Dřív to nebylo, maminka
musela mít dítě u sebe v kuchyni, u toho míchat vařečkou a zároveň
komunikovat s dítětem. U obrazovky dítě jen sedí a pasivně vnímá,
navíc často nevhodné pořady. 

Chudou slovní zásobu bychom ale asi neměli dávat za vinu
jen sledování televize nebo počítače. 

Určitě ne. Chodí ke mně pán, který pracuje jako IT pracovník,
a jeho problém je v tom, že drmolí tak rychle, že mu nikdo nerozu-
mí. To už sice není až tolik problém logopedický, to je spíš rétorika,
což úplně není můj obor, ale myslím si, že docela úspěšně postupu-
jeme. Když jsem se pídila po tom, kde vznikl problém, dozvěděla
jsem se, že lidé od počítačů už mluví ve zkratkách. Prostě přemýšle-
jí rychleji, než jsou mluvidla schopná vyartikulovat myšlenku. A jak
se myšlení předbíhá, tak se to v puse logicky zadrhává.

Nechci, aby to teď vypadalo, že odmítám moderní technologie.
Například televize má kromě negativ i velká pozitiva a je to skvělá
pomůcka i u dětí. Když jim vyberete program, vysvětlíte ho a pak ho
nějakou zpětnou vazbou využijete, je to úžasný pomocník. Proti
elektronickým pomůckám vůbec nic nemám, ale musí se s nimi
aktivně pracovat, nesmí se dítěti jen předhodit, aby je pasivně přijí-
malo. A čím menší dítě, tím horší, protože často ani nedokáže vnímat
obsah, bez užitku se na něj valí ten strašlivý sled zvuků a obrazů a jen
se mu tím zahltí mozek. A v tom vidím jednu z mnoha příčin častých
poruch řeči, učení, ale i chování. 

To říká Petra Novotná, která učí děti
(ale i některé dospělé) správně mluvit,
srozumitelně se vyjadřovat, správně
držet tužku (i když zrovna tohle už
dospělé neučí). Vystudovala speciální
pedagogiku se zaměřením na logope-
dii a až do konce minulého roku byla
paní učitelkou na prvním stupni základ-
ní školy v Krhanicích.Kromě toho
vymyslela a vede kroužek pro děti
v mateřských školách, který se jmenu-
je Chytrolínek – povídálek. Je určený
předškolákům a je zaměřený na pre-
venci poruch učení formou hry, na roz-
voj řeči, sluchového a zrakového vní-
mání. Její pracovní diář je plný od
sedmi od rána až do půl šesté večer
a o jejích odborných kvalitách svědčí
i to, že do její „logopeďárny“ na Ládví
klienti jezdí dokonce i z Prahy. 
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Vy jste takzvaný školský logoped. Jaký je rozdíl mezi školskou
a klinickou logopedií? Jakými vadami ve výslovnosti se zabývá-
te Vy? 

V podstatě pracujeme podobným způsobem a řešíme stejné řečo-
vé vady. Klinický logoped má navíc atestace z neurologie, foniatrie
a podobných oborů. Takže například koktavost patří do péče klinic-
kých logopedů, protože se jedná o komplikovanou vadu, která sou-
visí nejen s řečí, ale také je zde potřeba vyšetření neurologa, psy-
chologa, psychiatra. Návštěva u klinického logopeda je sice hrazená
zdravotní pojišťovnou, ale pouze jednou za měsíc. Takže děti pak
chodí na logopedii méně často a tím se všechno strašně protahuje.
Navíc pokud se něco naučí špatně, pak to třeba celý měsíc špatně
fixují. My, školští logopedové, nemůžeme mít smlouvy s pojišťovna-
mi, klienti si musejí hradit terapie sami. Zato pracujeme tak často,
jak rodič chce nebo dítě potřebuje. Moji klienti tedy chodí zhruba
jednou týdně a pak je pokrok samozřejmě rychlejší. Napravuji běž-
né dyslálie, tedy když dítě neumí správně
vyslovit nějakou hlásku. Mám ale i klienty
s vývojovou dysfázií, což je velmi obtížná
porucha.

Jak se projevuje? 
Velmi jednoduše řečeno dítě mluví, jako

kdyby bylo cizinec. Nepoužívá předložky,
neumí pády, často se mu navíc pletou hlásky,
není schopné zachovat slovosled, jako by
vůbec nemělo jazykový cit. V horším případě
mluví jen s pomocí několika málo slov. 

Kdy je dobré, aby rodiče začali přemýšlet o tom, zda by bylo
potřeba navštívit se svým dítětem logopeda? 

Začnu opačně. Dítě, které nastupuje do školy, by už mělo umět
správně vyslovovatvšechny hlásky. V první třídě na něho čeká
spousta jiné práce, a kdyby do toho mělo ještě logopedický pro-
blém, bylo by to pro ně zatěžující. Od pátého roku věku je dobré
začít pracovat na správné výslovnosti posledních hlásek, což je vět-
šinou l, r a ř. Je dobré sledovat u dětí vývoj řeči úměrně jejich věku.
To znamená, že kdyby moje dítě ještě ve třech letech prakticky
vůbec nemluvilo, mělo by mi to být podezřelé a měla bych navští-
vit nějakého odborníka. Pokud čtyřleté dítě nevyslovuje úplně per-
fektně sykavky, což znamená, že například hlásky „c“ i „č“ znějí
velmi podobně, nevadí to. Jestliže při tom ale vystrkuje jazyk mezi
zuby, už je to problém, protože tam může dojít k fixaci nesprávné
výslovnosti, která se pak těžko odbourává. Záleží tedy na typu vady.
Každopádně bych doporučila, když si rodič není jistý, vyhledat
odborníka, nechat dítě zkontrolovat a logoped vám řekne, jestli je
vhodnější začít s terapií hned, nebo ještě třeba půl roku nebo rok
počkat. 
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Mohou rodiče nebo prarodiče udělat něco
pro správnou výslovnost svých dětí, potažmo
vnoučat?

Obecně platí mluvit na děti pomalu a zřetelně,
pouštět jim v televizi programy, které dopředu
vybereme a které jsou úměrné jejich věku, nebo
třeba pouštět jim večer CD s hezky namluvenými
pohádkami. A nepouštět je k nikomu, kdo šišlá
(smích). Dítě vnímá slova očima i ušima. Takže
když má nejstarší sourozenec vadu řeči, je velmi
pravděpodobné, že všichni ostatní sourozenci to
budou dělat taky. Totéž platí i pro rodiče a pro pra-
rodiče. Čili maminky, které neumějí správně mlu-
vit, by měly čtení nechat na tatíncích, a naopak,
aby si dítě nefixovalo vadnou výslovnost už takhle. 

Sama máte čtyři děti. Snažila jste se řídit u svých dětí tím vším,
co jste teď řekla? 

Snažila jsem se, ale musím se přiznat, že také ne za každých okol-
ností. Ne vždycky mluvím spisovně a občas mi leccos ujede. Ale
v každém případě jsme všem svým dětem četli, když byly malinké,
nebo jsem si s nimi večer zpívala, což měly možná ještě radši. Že
bych jim televizi pouštěla jen tak, to jsem nedělala. I dnes můj nej-
mladší syn, kterému je dvanáct let, má daná určitá pravidla. Když má
hotové věci do školy a splněné svoje povinnosti doma, smí na počí-
tač na 30 minut denně, a pouze 4 dny v týdnu. Co se televize týče,
když vidím, že je zapnutá a na otázku „Na co se díváš?“ se mi dosta-
ne odpovědi: „Já nevim, tam něco jde,“ okamžitě ji vypínám, někdy
i násilím. A co se týče výslovnosti, učila jsem všechny svoje děti „r“
a nejmladšího syna také sykavky. Ale takovou velmi nenásilnou for-
mou, když jsem ho vozila do školky. Měli jsme spolu domluveno, že
část cesty autem prostě říkáme slova – a tímhle způsobem se to za
chvilku naučil. U logopedie je důležité cvičit každý den. 

Máte vůbec při svém pracovním vytížení čas na nějaké koníč-
ky?

Při takovém počtu dětí a zvířat na nějaké velké koníčky už moc
prostoru nezbývá, ale obrovský relax pro mě je práce na zahradě.
Když si s něčím nevím rady, chodím za svým tatínkem (Přemkem
Podlahou, pozn. red.), i když zdaleka nejsem takový pěstitel a kutil
jako on, protože na to nemám čas, ale děsně mě to baví a uklidňuje.
Navléknout si rukavice, zakleknout do záhonu a hrabat se v zemi je
nesmírně příjemné a čistí se při tom hlava. Musím se přiznat, že to
mám ještě radši než chození do divadla. Nejsem městský typ, proto
jsme s rodinou odešli z Prahy. Tenhle kraj miluji, a ač jsem se tu
nenarodila, stal se ze mě za těch 13 let zdejší patriot a neměnila bych.  

Lucie Moučková
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Beseda se starostou Kamenice
V učivu vlastivědy ve 4. ročníku je mimo jiné látka o obcích

a jejich členění a pojmy s tím související. Jak nejlépe dětem tuto lát-
ku přiblížit? Uskutečnili jsme proto exkurzi na kamenický obecní
úřad, kde se nám věnoval starosta Kamenice pan Ing. Pavel Čermák.
Nejdříve nás pan starosta po skupinkách provedl celým obecním úřa-
dem a po té jsme se přesunuli do kulturního domu, kde následovala
„beseda“. Děti pokládaly panu starostovi rozmanité otázky a on trpě-
livě odpovídal na každý dotaz dětí. Velmi panu starostovi ještě jed-
nou děkujeme, že se nám s takovou péčí věnoval a udělal si na nás
čas. žáci 4. tříd a jejich třídní učitelky

Základní škola získala další grant
Naše škola uspěla s projektem Inovace pro kvalitní výuku angličti-

ny a získala grant v programu Erasmus+: Comenius KA 1. Díky
tomuto grantu škola vyšle 6 učitelů anglického jazyka na letní 14den-
ní jazykově metodický kurz do Velké Británie. Mezi cíle projektu pat-
ří zlepšení jazykových a odborných kompetencí učitelů angličtiny,
zavedení nových výukových metod, navázání kontaktů s učiteli
v zahraničí a následné zapojení školy do mezinárodních projektů.

Tento projekt byl realizován za finanční podpory Evropské unie. 
Za obsah publikací (sdělení) odpovídá výlučně autor. Publikace

(sdělení) nereprezentují názory Evropské komise a Evropská komise
neodpovídá za použití informací, jež jsou jejich obsahem.

Lenka Hradecká, učitelka ZŠ

Všechno jde, stačí jen chtít 
Tak tuto frázi slýcháme často, ale nedávno jsme se přesvědčili, že

je skutečně pravdivá. Byli jsme totiž na pražském Výstavišti na

ZÁKLADNÍ ŠKOLA
interaktivní výstavě Naše cesta. Bez poučování, hlavně díky pro-
žitkům jsme si vyzkoušeli život tělesně, zrakově a sluchově postiže-
ných. Víte, jak hrají nevidomí pexeso? Jak se hudba tlumočí do zna-
kové řeči? Dá se hrát basketbal z vozíku? Dokáží lidé s postižením
zraku rozlišit barevné a bílé prádlo, než ho vloží do pračky, nebo
nepřelít vodu ve skleničce? Víte, jak se cítí neslyšící v hotelovém
pokoji? Už jste jeli na invalidním vozíku přes silnici nebo vlakem?
Cítíte se nejistí ve styku s postiženými lidmi? Umíte s nimi komuni-
kovat? Tak my už to víme.

A s jakými dojmy jsme se z výstavy vrátili? 
� Překvapilo nás, že nás výstavou provázeli i sami postižení. Jak

jsou postižení samostatní, aktivní, že mohou a chtějí pracovat, že
nesedí nešťastně doma.

� Kolik mají k dispozici přístrojů a pomůcek, obzvlášť nás zaujala
naslouchátka a počítače, které převádějí naši řeč ihned do písemné
podoby. Jak jsou ty pomůcky drahé.

� Kolik toho dokážou, a to i ve sportu. Už postižené lidi nebudu
obcházet obloukem, už se jich nebudu bát, nebudu je litovat, budu
s nimi mluvit a už vím jak.

� Už si nemyslím, že handicapovaný znamená hloupý. Lidi mám
opravdu posuzovat podle toho, jací jsou, co dokážou, ne jen podle
toho, jak vypadají.

� Uvědomil jsem si, že i život handicapovaných je hezký, jen o něco
těžší, a že si zaslouží náš respekt. 

� Začal jsem si více vážit svého zdraví. Žáci 7.A třídy

Poděkování
Chtěla bych tímto poděkovat panu Kotkovi za sponzorský dar

věnovaný výuce chemie v naší škole.  Všichni naši žáci tak mohli
vidět reakce suchého ledu, seznámili se s jeho vlastnostmi – od prv-
ních tříd až po ty nejstarší. Děkuji V. Brtnová

Chválí: 
� výměnu starého plotu sportovního areálu, který byl řadu let

ostudou obce, za nový průhledný a hezký

Kritizuje: 
� že v dětském hřišti u KCK zmizely bez náhrady hrací prvky

pro nejmenší děti a že se po každém dešti nedá kvůli louži
několik dnů používat přestěhovaný herní prvek se skluzavkou 

� že nové lavičky v centru obce byly instalovány před zimou
místo na jaře 

� že Policie ČR neumožnila instalovat odpovídající dopravní
značení u ještě nedokončeného kruhového objezdu k Těptínu 

Veřejné oko 
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Archeologická vycházka po Hornopožárském polesí
V sobotu 27. září se

uskutečnila další z arche-
ologických vycházek po
jílovském okolí, které
pravidelně pořádá Regio-
nální muzeum v Jílovém
u Prahy. Tentokrát se kro-
ky zájemců o historii ubí-
raly směrem od Jílového
do Těptína. Jistě nebude
na škodu se o ní alespoň
zmínit i v našem Zpravo-
daji z Kamenice.

Ač se z počátku počasí
nezdálo být nakloněné
jakémukoliv pobytu
v přírodě, jelikož pršelo
a nad kopci se držel mlž-
ný opar, neodradilo to
množství nadšenců, kteří
z blízkého či vzdálenější-
ho okolí vážili cestu
k vlakovému nádraží na
Borek. Odtud jsme pod
vedením archeologa dr.
Jana Víznera vyšli nejpr-
ve k zaniklé vsi a tvrzi
v Turyni. Již cestou jsme
míjeli jeden zdánlivý pří-

kop uprostřed polí, avšak jak se z výkladu člověk mohl dozvědět,
jednalo se o přirozeně zanikající starou cestu asi z 15. století. První
zastavení bylo na místě zaniklé vsi Turyň, kde jsme stanuli u zbytků
hrnčířské pece. Nedávno zde probíhal archeologický výzkum.
V sondě se ukázalo, že pec se zbortila v době výpalu, tudíž se na
tomto místě objevilo mnoho zajímavých fragmentů keramiky.

Dále jsme pokračovali ke zbytkům vodní tvrze Turyň. Původně se
předpokládalo, že tvrz i okolní vesnice zanikly za husitských válek,
ale nejnovější archeologické výzkumy prokázaly, že vesnice existo-
valy a fungovaly až do třicetileté války. Tvrz dokonce fungovala
i jako sýpka nedalekému mlýnu (později myslivna). Této přestavbě
se musel podřídit i původní ochranný prvek, jímž byl rybníček. Aby
nevzlínala voda a vlhkost neškodila uskladněnému obilí, rozhodl se
tehdejší hospodář prokopáním hráze rybník vypustit. Stopy po strže-
ném zdivu uvnitř tvrziště nasvědčují také tomu, že v době, kdy mlýn
přestal fungovat a změnil se na myslivnu, nebylo již pro objekt vyu-
žití a řízená demolice zpečetila osud staleté historické budovy. Něko-
lik set metrů nad tvrzištěm nám dr. Vízner ukázal cestou porušenou

hráz starého rybníka, jehož voda patrně poháněla zmíněný mlýn.
Naše další kroky směřovaly dále ke Gryble. V poloze Na sklepích,
jak se tomuto místu říká již po několik staletí, nám dr. Vízner ukázal
zbytky sklepení po středověkých staveních. 

Po občerstvení u vyhlídky Panská skála jsme zamířili k zaniklé vsi
„Lhotě“ nad Těptínem. Z archeologických nálezů je patrné, že její
obyvatelé se živili výrobou kolomaze (zbytky kolomazných pecí
nedaleko zbytků obydlí to jasně dosvědčují). Nejmladší nálezy opět
upomínají na skutečnost, že ves byla obydlená ještě v 16. století.
Nedaleko odsud jsou také stopy po obezdívkách polí a cest, které
byly v minulosti milně považovány za zbytky tvrziště, což ostatně
archeologický výzkum jasně vyvrátil. Stejně tak i domněnku, že by
v tomto okolí mohlo být keltské hradiště.

Patrně i pro mnoho obyvatel kamenického údolí bude překvapivá
zpráva, že tam, kde je nyní hustý les, bývala v minulosti velmi živá
řemeslná činnost a velké množství obydlí. Nesmíme však opome-
nout to, že blízkost těžební činnosti v Jílovém takové provozy (jako
např. kolomaz, dřevěné uhlí atd.) přímo vyžadovala. Vysazování lesů
nad Těptínem zde začalo až za pražských arcibiskupů v 18. století.  

Po několika zastaveních ještě na různých místech jsme se vydali
do Těptína, kde jsme se občerstvili a autobusem zamířili zpět do Jílo-
vého. Následovalo vyvrcholení programu vycházky, jímž bylo před-
stavení nalezených artefaktů při archeologickém výzkumu. Kolovaly
také kresby rekonstrukcí tvrzí a vesnic, které nakreslil dr. Vízner.
Zároveň můžeme čtenáře Zpravodaje upozornit, že v jílovském
muzeu se na začátek příštího roku chystá výstava těchto nálezů
a zároveň se připravuje publikace celém areálu Hornopožárských
lesů. Jan Pišna

Zmizelá cedulka
V červnovém Zpravodaji jsme vás informovali o třech zajímavých

vodních biotopech na území Kamenice, které jsou významné zejmé-
na pro obojživelníky. V prvním zářijovém týdnu u nich byly nainsta-
lovány cedulky s obrázky a popisy. Bohužel do 14 dnů cedulka u
jezírka pod Bílou Skálou zmizela, a to přibližně ve stejné době, kdy
zde bylo zpřelámáno zábradlí u nového mostku přes Kostelecký
potok… Šárka Valášková,

referent pro životní prostředí

Nová cedulka byla umístěná u opraveného zábradlí.

V průběhu listopadu dojde k obměně havarijních jírovců
v Jílovské ulici. Dáme zde šanci vyrůst nové aleji, 

tentokrát však dubové.

Archeolog dr. Jan Vízner u zaniklé
vsi „Lhota"
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Pomalu a jistě se blíží předvánoční čas a nás v Těptíně čeká spous-
ta zábavy, ale také práce. Již v předchozím měsíci jsme upravili
pozemek školky, za což děkujeme hlavně panu Josefu Skružnému,
Barboře a Janu Proškovým a panu Cesaru Hinojosovi. Dříví je nase-
káno a uskladněno a ptáčkové mají z čeho jíst.

V úterý 11. 11. se opět vydáme, stejně jako loňský rok, na cestu
za sv. Martinem a jeho koněm. Pokud se k nám chcete přidat, přijď-
te v 16:00 hodin do zázemí školky v Tisové ulici v Těptíně. Neza-
pomeňte s sebou lucerničku nebo si ji přijďte den předem k nám do
školky vyrobit. 

Tento měsíc nás také čeká výroba adventních věnců a vánoč-
ní dílna, na které budeme s dětmi a jejich rodiči vyrábět na
vánoční trhy, které se již tradičně konají v Kamenici a v Těptí-
ně. V neděli 30. 11. otevřeme období čekání na Ježíška Advent-
ní spirálou a následně pak začneme v kapličce stavět Betlém. 

Nově v tomto školním roce chystáme pro vás, dospělé, cyklus
přednášek s otevřenou diskuzí. Každý měsíc nás čeká jiné téma.
Termíny se již zaplňují. Více informací naleznete na našich
stránkách www.plaminek.info nebo facebooku - Spolek Plamí-
nek Těptín. Pokud nevíte, co s dětmi, vezměte je s sebou. Pro-
gram pro ně je zajištěn.

Přípravy na chystaný projekt základní a mateřské školy v Těp-
tíně jsou v plném proudu. Na MŠMT byla podána žádost a zaslá-
ny první dokumenty, které se budou následující měsíce ještě
doplňovat. Již nyní si ale můžete na stránkách
www.plaminek.info stáhnout nezávazný kontaktní lístek sloužící
k zápisu a následné schůzce s rodiči – zájemci. V prosincovém
čísle kamenického Zpravodaje si budete moci přečíst detailní
informace o projektu.

Kontaktovat nás již nyní můžete na telefonním čísle 724 854
591 nebo mailem na plaminek@plaminek.info. Těšíme se na
vás!

Za spolek Plamínek Těptín, Monika Matoušková

Listopad a prosinec v Těptíně

Dnes se často mluví o přínosu propojování rodin se školkami
a školami. Náš spolek Devětsil už čtyři roky úspěšně vede projekt
lesní mateřské školy a právě spolupráce s rodinami zapsaných dětí je
jeho nedílnou součástí.  Zkušenost Devětsilu je v zásadě dobrá.
V projektu školky jsme už našli vyváženou míru spolupráce s rodi-
nami tak, aby projekt jako celek dobře a stabilně fungoval. Máme
jasnou vizi, jak chceme fungovat, sdílíme ji a impulsy od dětí a jejich
rodin se nám většinou daří do projektu smysluplně začleňovat.

Mám-li být úplně konkrétní, Devětsil z rodičovské inici-
ativy vznikl a škála další spolupráce je široká. Někteří rodi-
če se zapojují do práce pedagogů s dětmi, jiní přímo do
organizace projektu či spolupracují při oslavách tradičních
svátků, které mívají přesah i do obecního života. Většina se
účastní neformálních akcí při školce a podílí se na udržo-
vání a zvelebování zázemí školky. Aktivně vytváříme příle-
žitosti pro zpětnou vazbu od rodičů, kterou zohledňujeme
při pravidelném vyhodnocování své práce.  Pro mnoho
rodičů je tato propojenost rodin se školkou i jeden z důvo-
dů, proč si nás vybírají. Chtějí se stát součástí rodičovské
komunity při školce.

Do běhu školky se však nezapojují jen rodiče, ale
i samotné děti? K dětem přistupujeme partnersky a snaží-
me se vychovávat je k aktivnímu jednání. Uvedu pár pří-
kladů. Děti se podílí na tvorbě pravidel společného soužití
ve školce, v předem stanovený den si jednou měsíčně vaří
oběd a třeba předškoláci se shodli na průřezovém ročním
tématu, kterému se chtějí společně pod vedením pedagoga
věnovat celý školní rok. Celoročně vědomě sledujeme

aktuální zájem dětí a jsme schopni mu uzpůsobit přípravu denního
programu.

Spolek Devětsil začíná v Kamenici budovat i projekt malotřídní
základní školy. V něm se odráží spokojenost dětí a rodičů s naší škol-
kou. Pokusíme se přirozeně rozvíjet to, s čím je všestranně dobrá
zkušenost. Jsem přesvědčena, že propojení dětí a rodičů bude pří-
nosné i na úrovni školy.

Mgr. Veronika Zimmelová, zakladatelka Devětsilu

PROPOJENÍ RODINY, ŠKOLKY A ŠKOLY

PLAMÍNEK: 

KAMENICKÝ DEVĚTSIL: 
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Kamenice hostila orienťáky z celého kraje
Jak jistě mnohým neuniklo, o víkendu 18.- 19. 10. se

Kamenice stala centrem dvou krajských závodů v Orientač-
ním běhu. Náš oddíl se tento víkend totiž stal pořadatelem
těchto významných závodů, které byly součástí dlouhodobé
soutěže krajského žebříčku. Svými rozměry to byla organi-
začně náročná akce, která vyžadovala důkladné plánování
a přípravy. 

Oba dny se do pořádání zapojil celý oddíl, včetně rodičů
našich malých i větších svěřenců, za což jim náleží veliké
poděkování. Počasí vyšlo znamenitě. Po ranních mlhách se
na nás usmívalo sluníčko a odpolední teploty byly takové, že
bychom je i v létě velmi ocenili. 

Závodníků přijelo dost – v sobotu 741 a v neděli 688!
V sobotu se závod uskutečnil v lese v blízkosti obce Suli-

ce-Hlubočinka. V neděli bylo centrum přímo v areálu fotba-
lového hřiště v Kamenici. Závodníci odtud odcházeli na start
do lesa u Mlýnského a Struhařovského rybníka, kde byly při-
praveny tratě pro děti i dospělé. Pro nejmenší děti byla při-
pravena trať po fáborkách a měli jsme také připraveny lehké
tratě pro veřejnost, na kterých si mohl vyzkoušet orientační
běh každý. 

Pro závodníky bylo připraveno luxusní zázemí v podobě
našeho bufetu, kde byly nejen nápoje a teplá jídla, ale také
obrovský výběr domácích koláčků a buchet, které napekli
pekaři z řad našich členů, zejména maminky našich dětí. Pro
závodníky s malými dětmi jsme připravili dětský koutek, kde
si mohly nejmenší děti hrát, zatímco jejich rodiče závodili.
Oba závody byly zakončeny důstojným vyhlášením vítězů
s pěknými cenami. V neděli odpoledne tak odjíždělo na sedm
stovek spokojených, vysportovaných lidí s příjemnou vzpo-
mínkou na „tu hezkou“ Kamenici.  

Dospělí a dorostenci tedy pořádali, ale kamenické děti
mohly závodit a poměřit se se soupeři v „domácím terénu“.
A velmi úspěšně! Větší si již začínají na úspěchy zvykat, ale
závodění si vyzkoušelo i mnoho našich nováčků, kteří chodí
teprve od září, a většina si troufla již na závod bez fáborků,
tedy vlastní cestou jen podle mapy. Patří jim veliká pochvala
a gratulace, tento křest zvládli „na jedničku“. Někteří sice
své kontroly chvíli hledali, ale nakonec všichni svůj závod
úspěšně dokončili a kontroly našli nakonec všichni.
GRATULUJEME! Zuzana a Martin Škvorovi 

Kamenické výsledky v dětských kategoriích:
Sobota
D10L 
(dívčí fáborková trať) 
1. Karolína Nováková, 
2. Natálie Jirglová

D14 
(dívčí trať do 14. let) 
2. Lucie Semíková

H12 (chlapecká trať do 12.
let) 
1. Martin Gajda, 
2. Tomáš Kovářík

H14 (chlapecká trať 
do 14. let) 
3. Jan Gajda

Neděle
D12  
1. Helena Hankovcová

D14  
2. Lucie Semíková

H10L  
2. Hugo Kubový

H10  
1. Martin Šiler, 
2. Jakub Jedlička

H14  
2. Adam Škvor

HDR (nejmenší děti s dopro-
vodem rodičů) 
3. Kryštof Tamaši

11 2014 11 2014

Zimní stadion Velké Popovice
Odpolední bruslení s hudbou

LISTOPAD 2014
so   1. 11. 14:30 - 16:30
ne   2. 11. 15:00 - 17:00
so   8. 11. 14:30 - 16:30
ne   9. 11. 15:00 - 17:00
so 15. 11. 14:30 - 16:30
ne 16. 11. 15:00 - 17:00
so 22. 11. 14:30 - 16:30
ne 23. 11. 12:00 - 14:00
so 29. 11. 14:30 - 16:30
ne 30. 11. 15:00 - 17:00
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VODA–TOPENÍ–PLYN

Tel.: 777 145 460
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inzerce

ŘÁDKOVÁ INZERCE
� Pronajmu patro rodinného domu 3+1, samostatný vchod,

v Čakovicích, možnost nastěhování leden 2015. 
Tel: 777 693 495

� Hledám podnájem - Jsem učitelka místní školky a hledám
pro sebe a svého malého psa nové bydlení (byt, nebo pokoj
či chatu). Kontakt: 777 818 184.

� Ruční žehlení prádla v Kamenici. Základní cena 50 Kč/kg.
Možnost dopravy. Kompletní informace na www.zehleni-
kamenice.webnode.cz nebo tel. 735 071 357.

� Prodám chatu v Kamenici. Cena 2.400.000 Kč. 
Tel.: 775 298 840.

� Daruji za odvoz drobný nábytek - šatní skříň, skříňka -
botník, stojanová rampa na ramínka, konferenční stolek,
koberec pod konferenční stolek, drobné kuchyňské potřeby
a bytové doplňky. Vše velmi zachovalé. Zn.: Po stěhování
nevyužito. Tel. Kamenice, 721 865 938.

� Nabízím výuku či doučování anglického a francouzské-
ho jazyka na Nové Hospodě. Mgr. Irena Hnízdilová,
775 976 051

� Překladatelka–tlumočnice nabízí výuku / doučování ang-
ličtiny a němčiny v Těptíně nebo s dojížděním k Vám, tel.:
736 688 341.

� Prodám plně funkční pračku Candy s předním plněním
a 2 molitanová rozkládací křesla (sv. hnědý látkový potah).
Ceny dohodou. Zn.: Stěhování - nevyhovující rozměry.
Tel. Kamenice, 721 865 938.

PRODEJ – HYPOTÉKY – POJIŠTĚNÍ

VÝKUPY NEMOVITOSTÍ (I ZADLUŽENÝCH)

Kamenice      602 225 299✆

nabízí prodej krmiv pro drobnochovy:
Kompletní krmné směsi (KKS) pro králíky granulované
KKS KC Kompletní krmivo pro králíky s antikokcidikem 
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 264,- Kč
KKS K Kompletní krmivo pro králíky bez antikokcidika
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 256,- Kč

Kompletní krmné směsi (KKS) pro drůbež.
N1 Pro nosnice do 45. týdne (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 285,- / 313,- Kč
N2 Pro nosnice nad 45. týden (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 272,- / 301,- Kč
K1/K1C (s antikokcidikem) Pro odchov kuřic do 3. týdne
(sypké)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 274,- / 281,- Kč
K2/K2C(s antikokcidikem) Pro odchov kuřic do 5. týdne
(sypké)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 272,- / 278,- Kč
K3 Pro odchov kuřic do 10. - 16. týdne (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 207,- / 235,- Kč
K3C (s antikokcidikem) Pro odchov kuřic do 10. - 16. týdne
(sypké/granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 258,- / 286,- Kč
Br1 Pro výkrm brojlerů do 2. týdne (sypké)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 305,- Kč
Br2 Pro výkrm brojlerů do 5. týdne (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 298,- / 326,- Kč
Br3 Pro výkrm brojlerů ukončení (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 288,- / 316,- Kč

Prodej na objednávku v areálu firmy 

BIOPHARM, VÚBVL, a.s. Pondělí – pátek 7:00 – 14:30
Kontakt a informace o dalším sortimentu pí. Krejčíková
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JARMILA VÁCLAVOVÁ
Želivec 245

tel.: 606 377 788
ZPROSTŘEDKOVÁNÍ PRODEJE
A PRONÁJMU NEMOVITOSTÍ

Jana Míková – Zlatnictví
■ snubní prsteny
■ zakázky
■ opravy
■ výkup
■ prodej šperků
Tel. 603 449 474
www.zlatnictvi-prsteny.cz
email.zlatnictvi-prsteny@email.cz
Luční ulice, Ládví - Kamenice
po tel. domluvě kdykoliv (večery, neděle)

TO TU JEŠTĚ NEBYLO
Při zakoupení kompletních brýlí, tj. multifokální čočky

a obroučka získáte druhý pár čoček dle vlastního výběru
zcela zdarma. 

A jako bonus si můžete z vybraných druhů vybrat 
i druhou obroučku zdarma.

Akce trvá do konce roku. Více info v oční optice.

Jako novinku máme v Kamenici nový přístroj od firmy Carl
Zeiss RV Terminál, kde změříme všechny potřebné paramet-
ry související s anatomickým přizpůsobením. S RV Terminá-
lem se proměřují všechny důležité údaje o interakci vašich
očí s brýlemi na 1/10 mm přesně.
Nově přijímáme tyto poukázky: Vital Pass, Flexi Pass, 
Dárkový Pass a Bonus Pass, Unišek, Unišek +, Cadhoc.

Oční optika Kamenice
budova obecního úřadu – 
1. patro
poslední dveře po levé straně

OTEVÍRACÍ DOBA :
PO  ZAVŘENO
ÚT  8.30 – 15.00
ST  8.30 – 17.00
ČT  8.30 – 15.00
PÁ  8.30 – 14.30

tel.: 720 333 032  
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Hotel zámek Štiřín přijme
HOTELOVOU RECEPČNÍ

Požadujeme:
SŠ s maturitou, zkušenost v recepci v oblasti hotelnictví, aktivní znalost AJ,
(další jazyk výhodou), samostatnost a zodpovědnost, profesionální vystupo-
vání, dobré komunikační schopnosti, časovou flexibilitu, znalost práce s PC,
Windows, znalost MS Office, znalost hotelového systému HotelTime výho-
dou

Nabízíme:
zázemí stabilní společnosti, zajímavé platové ohodnocení, možnost profes-
ního vzdělávání, práci v mimořádně výjimečném prostředí, možnost ubyto-
vání na nové ubytovně, zaměstnanecké výhody Nástup možný ihned!

ÚDRŽBÁŘE
Požadujeme:

odborné vyučení bez maturity, samostatnost, manuální zručnost, slušné vystupo-
vání, komunikativnost, časovou flexibilitu, řidičský průkaz sk. B 
Pracovní náplň: běžná údržba, drobné zámečnické práce, zahradnické práce,
kontroly a opravy majetku a technického vybavení pro zabezpečení provozu
hotelu, příprava prostor pro hotelové akce

Nabízíme:
zázemí stabilní společnosti, zajímavé platové ohodnocení, práci v mimořádně
výjimečném prostředí, možnost ubytování na nové ubytovně, zaměstnanecké
výhody Nástup možný ihned!
Kontakt:  tel.: 255 736 355, 724 319 489, e-mail: sekretariat@stirin.cz

Sháníme pro své klienty:
– Rod. dům oblast Kamenice do 8,5 mil. Kč 
– Menší rod. dům oblast Kamenice a okolí do 3 km do 4 mil. Kč
– Byt Kamenice do 2,5 mil. Kč
– Chatu Praha východ do 2,5 mil. Kč
– Pozemek 1000 m2 na výstavbu rod. domu Kamenice a okolí

cca 3 km
– Pozemek 1500 m2 výstavbu rod. domu Kamenice s hezkým

výhledem
– Starší rod. dům okolí Kamenice a okolí
Pokud byste věděli nebo tyto nemovitosti nabízeli neváhejte
nás  prosím kontaktovat.

Nabízíme nemovitosti v zahraničí na Floridě, Řecku, Itálii  viz:
www.floridskereality.cz
www.italskereality.cz
www.reckoreality.cz



Připravujeme:
VEČERNÍ POŘADY
6. listopadu 2014 od 19:30 hodin
KAŽDÝ DEN ŠŤASTNÝ DEN
Divadlo KALICH
V hlavní roli Bára Hrzánová
Vstupné 450,-/400,-/350,- Kč
Vstupenky z 30. září zůstávají v plat-
nosti na termín 6. listopadu 2014

13.listopadu 2014 od 19:30 hodin
CENA ZA NĚŽNOST

Účinkují: Jana Janěková, Alexej Pyško, Jitka Čvančarová,
Jan Kačer, Daniela Choděrová, Marcela Holubcová

Divadelní hra Dana Gordona
vznikla podle stejnojmenného
filmu, který v roce 1984 získal
hned pět prestižních filmových
Oscarů, včetně Oscara za nejlep-
ší film.
Vstupné 400,-/350,-/300,-Kč 

2. prosince 2014 od 19:30 hodin
NEBYLO TO PÁTÁ BYLA TO DEVÁTÁ
Komedie o dvou dějstvích – DIVADLO POD PETŘÍNEM
Vstupné 250,-/200,- Kč

9. prosince 2014 od 19:30 hodin
VÁNOČNÍ KONCERT ORCHESTRU VÁCLAVA HYBŠE 
host Věra Martinová a další…
Vstupné 300,- Kč

SUKŮV HUDEBNÍ ŠTIŘÍN
16. 11. 2014 
MARIE FAJTOVÁ (soprán)
LENKA NAVRÁTILOVÁ (klavír)
Strauss – Dvořák - Schumann
Vstupné 250,- Kč  začátek 17:00 hod.

HUDEBNÍ VEČERY
21. 11. 2014
TWO VOICES a Václav Větvička
Večer plný krásné vážné i nevážné hudby Two Voices a laskavého
slova populárního botanika Václava Větvičky při příležitosti předsta-
vení nové knihy. “Cestou necestou českou krajinou”
Vstupné 250,- Kč   začátek 19:30 hod.
Předprodej vstupenek na recepci  - Tel.:255736111-2  
a v síti TICKETSTREAM

VĚTVIČKOVA PORADNA 
PRO VEŘEJNOST
19. 11. 2014
možnost zakoupení knih
Vstup – zdarma

AKCE VE VŠEDOBROVICKÉ HASIČÁRNĚ - Listopad 2014
7., 14., 21.11. v 16:00 hod. 
a 5.12. v 16:00 hod. (tentokrát jen 1 hodinu!!!)
Deskové hry
7.11.2014 v 19:00 hod.
Úskalí zneužití vlastnoručního podpisu, přednáška soudní znalky-
ně v oboru písmoznalectví Ing. Daniely Šilhové. Omezený počet
mist, rezervace nutná na kohlova.jana@tiscali.cz.
29.11.2014 v 16:00 hod.
Vánoční tvoření v hasičské zbrojnici - zdobení perníčků s Danie-
lou Merglovou. V kurzu se dozvíte jak připravit polevu na zdobení
perníčků. Díky tomu budou vaše perníčky nejen chutné a voňavé, ale
i krásná umělecká díla. Prozradíme recept na přípravu a zpracování
těsta. Ukážeme jak nanášet a předkreslit kontury na perníček, zdobe-
ní “krajkovou” technikou. Vlastnoručně si nazdobíte 5 perníčků.
Cena 200 Kč/osobu, Materiál (5 ks perníčků a sníh na zdobení) je
v ceně kurzu. Omezený počet mist, rezervace nutná na
kohlova.jana@tiscali.cz.
5.12.2014 v 17:00 hod.
Mikuláš v hasičské zbrojnici s divadélkem. Bude se začínat kole-
dami a pohádkou kočovného divadla Rózy Blechové „O třech prasát-
kách a Vánocích“. V 18:00 hod. přijde Mikuláš, anděl a čerti. 
V hasičské zbrojnici je možno hrát stolní tenis (klíče jsou u Petry
Pařízkové a Jany Kohlové). Zároveň je možné hasičskou zbrojnici
pronajmout pro různé rodinné i firemní akce.

Ringhofferovo nám. 434, 251 68 Kamenice
tel. 323672643, 731045466 e-mail: kckamenice@obeckamenice.cz,
www.obeckamenice.cz

DĚTSKÉ POŘADY
14.listopadu 2014 od 9.00 hodin
ZÁZRAČNÝ PRAMÍNEK
Pohádka pro děti od 3 do 10 let
UA GORDIA Praha
Vstupné 40,- Kč

15. prosince 2014 od 8:45 a 10:15 hodin
VÁNOCE  S  KAMARÁDY 
Pořad pro děti od 3 do 10 let
Hraje soubor KAMARÁDI z Brna
Vstupné 40,- Kč

7. prosince 2014 od 9:00 hodin
VÁNOČNÍ  TRHY 

VÝSTAVA  AMATÉRSKÁ FOTOGRAFIE       
Vernisáž 15. listopadu 2014 v 17 hodin


